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Transportudvalget har i brev af 23. februar 2021 stillet mig føl-

gende spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susanne Zimmer (UFG). 

Spørgsmål nr. 271: 

Flere politikere har efterlyst en samlet strategisk vurdering af, 

hvilke muligheder der er for en ny Lillebæltsforbindelse eller udvi-

delse af det eksisterende vejnet. Desuden har lektor Per Homann 

Jespersen fra Roskilde Universitet udtalt, at en udvidelse af det ek-

sisterende vejanlæg er den bedste løsning økonomisk og trafikalt, 

jf. artiklen »Ekspert: Jysk-fynsk trafikkaos vil fortsætte trods Als-

Fyn bro« bragt i Horsens Folkeblad, 19. februar 2019. Ønsker mi-

nisteren en samlet strategisk vurdering af den bedste løsning for en 

Jylland-Fyn-forbindelse, eller ønsker ministeren udelukkende en 

forundersøgelse af Als-Fyn-forbindelsen og i givet fald hvorfor? 

Svar: 

Som bekendt har en række af Folketingets partier ytret ønske om, 

at der i forbindelse med de kommende forhandlinger om infra-

struktur afsættes midler til at gennemføre en forundersøgelse af en 

sydlig Lillebæltsforbindelse i form af en fast forbindelse mellem Als 

og Fyn.  

En samlet strategisk vurdering af mulighederne for en nordligere 

Jylland-Fyn-forbindelse vil ligeledes kunne drøftes i forhandlin-

gerne.  

I sidste ende vil prioriteringen af konkrete undersøgelser naturlig-

vis afhænge af de politiske drøftelser.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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